

Title (en)

Holder for cosmetic stick.

Title (de)

Kosmetikstifthalter.

Title (fr)

Support pour bâton de cosmétique.

Publication

EP 0554496 A1 19930811 (DE)

Application

EP 92102097 A 19920207

Priority

US 83378492 A 19920212

Abstract (en)

In the case of a holder for a cosmetics stick, in particular a holder for a lipstick, the slotted sleeve (2), displaceably accommodating the cosmetics stick, of the cosmetics stick mechanism is locked by its foot part (3) in an outer cap part (8) by means of an easily releasable catch (9, 10), while there protrudes from the underside of the plunger (1) supporting the cosmetics stick a spring clip (20) with a locking projection (21) which points radially outwards. In the initial position of the plunger (1) the said locking projection is aligned radially with a locking opening (22) in the circumferential wall (24) of the foot part (3), the said opening being designed for the engagement of the locking projection (21), and in the end position of the plunger (1) is held out of engagement with the locking opening (22), counter to the spring force of the spring clip (20), by a radial projection (9) integrally formed on the inner wall of the outer cap part (8). However, the locking projection (21) engages in a locking manner in the locking opening (22) when the cosmetics stick mechanism is located outside the outer cap part. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Kosmetikstifthalter, insbesondere Lippenstifthalter, ist die den Kosmetikstift verschiebbare aufnehmende Schlitzhülse (2) der Kosmetikstiftmechanik mit ihrem Fußteil (3) in einem Außenkappenteil (8) mittels eines leicht lösbar Verschlusses (9, 10) verriegelt, während von der Unterseite des den Kosmetikstift abstützenden Kolbens (1) eine Federlasche (20) mit einem radial nach außen weisenden Verriegelungsvorsprung (21) absteht, der in der Ausgangsstellung des Kolbens (1) radial auf eine für das Eingreifen des Verriegelungsvorsprungs (21) gestaltete Verriegelungsöffnung (22) in der Umfangswand (24) des Fußteils (3) ausgerichtet ist und in der Ausgangsstellung des Kolbens (1) von einem an der Innenwandung des Außenkappenteils (8) angeformten Radialvorsprung (9) gegen die Federkraft der Federlasche (20) außer Eingriff mit der Verriegelungsöffnung (22) gehalten ist, jedoch in die Verriegelungsöffnung (22) verriegelnd eingreift, wenn die Kosmetikstiftmechanik sich außerhalb des Außenkappenteils befindet. <IMAGE>

IPC 1-7

A45D 40/06

IPC 8 full level

A45D 40/06 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A45D 40/06 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] GB 853306 A 19601102 - ARTISTIC CONTAINERS LTD, et al
- [A] EP 0428794 A1 19910529 - KANEBO LTD [JP]
- [A] CH 314497 A 19560615 - PARBEL S A R L [FR]
- [A] FR 2663521 A1 19911227 - INCA SRL [IT]
- [A] US 3623821 A 19711130 - GOULD MELVIN

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0554496 A1 19930811; EP 0554496 B1 19960508; US 5174673 A 19921229

DOCDB simple family (application)

EP 92102097 A 19920207; US 83378492 A 19920212